
                                                                      Protokół Nr 17 

                                                      z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

                                                           z dnia 2 czerwca 2023 roku. 

Przewodniczący Komisji radny Krzysztof Wiśniewski otworzył i prowadził posiedzenie Komisji Rewizyjnej. 

Powitał członków Komisji, przedstawicieli Urzędu i mieszkańców Milanówka. 

Posiedzenie ww. Komisji odbyło się w dniu 2 czerwca 2023 r. (piątek) o godzinie 9:00, w budynku “B” Urzędu 

Miasta przy ulicy Kościuszki 45. 

Lista obecności członków Komisji jest załącznikiem do protokołu. 

Skład Komisji: 

Przewodniczący Komisji Krzysztof Wiśniewski 

Radna Karolina Białecka nb. 

Radna Janina Moława 

Proponowany porządek obrad: 

1. Przyjęcie porządku obrad. 

2. Opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Milanówka za rok 2022. 

3. Omówienie Raportu o stanie gminy. 

4. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Milanówka za rok 2022 

5. Sprawy różne. 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wiśniewski zgłosił wniosek w sprawie zmiany porządku 

obrad w taki sposób, że; 

1. Zgłoszenie wniosku do porządku obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Odczytanie uchwały Regionalnej Izby  Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez                 

Burmistrza Miasta Milanówka sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Milanówka za 2022 rok. 

4. Wysłuchanie wyjaśnień Skarbnika Miasta Milanówka Agnieszki Mazurek i Zastępcy Burmistrza Marcina Bąka. 

5. Opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Milanówka za rok 2022. 

6. Omówienie Raportu o Stanie Gminy. 

7. Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Milanówka za rok 2022. 

8. Sprawy różne. 

Ad 1 

Zgłoszenie wniosku do porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek dotyczący zmiany porządku obrad jw.  

Komisja w głosowaniu: 2-za, pozytywnie zaopiniowała zmianę porządku obrad jw. 

Ad 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie przyjęcie porządku obrad. 

Komisja w głosowaniu: 2-za przyjęła porządek obrad. 

Ad 3  

Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez 
Burmistrza Miasta Milanówka sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Milanówka za 2022 rok. 
Przewodniczący Komisji odczytał uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Burmistrza Miasta Milanówka sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Milanówka za 
2022 rok. 

                                                     Uchwała nr 3.e.1353/2023  
                           Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
                                                        w Warszawie  
                                              z dnia 28 kwietnia 2023 roku 

w sprawie: wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Milanówka sprawozdaniu z wykonania 
budżetu Miasta Milanówka za rok 2022. 

Na podstawie art. 13 pkt 5 i art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 7 października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych (Dz. 
U. z 2022 r., poz. 1668 ze zm.), art. 267 ust. 3 ustawy o finansach publicznych z dnia 27 sierpnia 2009 roku (Dz. U. z 
2022 r., poz. 1634) Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie: 
Przewodniczący: Konrad Pachocki 
Członkowie - Aneta Dygus, Kamil Michalak 



uchwala, co następuje; 
§

 
1 

Pozytywnie z uwagami opiniuje przedłożone przez Burmistrza Miasta Milanówka sprawozdanie z wykonania 
budżetu Miasta Milanówka za rok 2022. 
§ 2 
Uzasadnienie stanowi integralną część uchwały. 
P 
Od niniejszej uchwały na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych przysługuje odwołanie 
do Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie w terminie 14 dni od daty jej doręczenia. 

Uzasadnienie 
W dniu 30 marca 2023 roku do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie, wraz z Zarządzeniem 
Burmistrza Miasta Milanówka Nr 69NI11/2023 z dnia 30 marca 2023 roku, wpłynęło sprawozdanie z wykonania budżetu 
Miasta Milanówka za 2022 rok. 

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie opiniując powyższe sprawozdanie 
dokonał jego analizy oraz porównania z dokumentami źródłowymi posiadanymi przez Izby. W efekcie 
powyższych działań Skład stwierdził, co następuje; 

Dochody budżetu Miasta zostały zrealizowane na poziomie 99,22% planu (plan 109.620.732,63zł, wykonanie 
108.760.221,53 zł), z tego dochodu bieżące wykonano na poziomie 99,84% planu (plan 103.160.240,47 zł, wykonanie 
102.996.336,71 zł), dochody majątkowe planowane w kwocie 6.460.492,16 zł zrealizowano w wysokości 5.763.884,82 zł, co 
stanowi 89,22% planu. 

Planowane wydatki budżetu zostały wykonane na poziomie 91,50% (plan 123.079.147,71 zł, wykonanie 112.613.283,31 zł), 
przy czym wydatki majątkowe zostały zrealizowane na poziomie 63 62% planu (plan 17.559.731,50 zł, wykonanie 
11.171.569,51 zł), a wydatki bieżące na poziomie 96,14% (plan 105.519.416,21 zł, wykonanie 101.441.713,80 zł). 

Uwagę Składu Orzekającego zwraca niskie wykonanie wydatków majątkowych w stosunku do planu. W przedłożonym 
sprawozdaniu opisowym organ wykonawczy wskazał pozycje, w których nastąpiło niepełne wykonanie planu 
wydatków majątkowych oraz przyczyny niniejszych odchyleń, a także wydatki majtkowie, z których realizacji 
zrezygnowano w toku wykonywania budżetu 2022 roku. 

Wykonane wydatki bieżące są niższe od zrealizowanych dochodów bieżących, co oznacza, iż spełniono wymóg określony art. 
242 ust. 2 ustawy o finansach publicznych. 

Planowane przychody zostały wykonane w 122,57%, natomiast planowane rozchody wykonano w 100,00% 

Wynik budżetu zamknął się deficytem budżetowym w kwocie 3.853.061,78 zł, podczas gdy planowany był deficyt w 
wysokości 13.458.415,08 zł. 

Stan zobowiązań Miasta wg tytułów dłużnych na koniec okresu sprawozdawczego wyniósł 29.016.928,25 zł co stanowiło 
26,68% wykonanych dochodów ogółem. Skład Orzekający zwraca uwagę, iż Miasto posiadało zobowiązania wymagalne, 
które zgodnie ze sprawozdaniem Rb-Z stanowią kwotę 1.772,20 zł. Z wyjaśnień do sprawozdania Rb-Z na koniec IV 
kwartału 2022 roku wynika, iż wymagalne zobowiązania kwota 1.772,20 zł, wynika z informacji ujętej w sprawozdaniu 
jednostkowym Urzędu Miasta, gdzie wystąpiło zobowiązanie wymagalne z tytułu dostaw i usług. F-ra PGE ze wskazanym 
terminem płatności 27.12.2022 r., wpłynęła do referatu Budżetowego - Księgowego po terminie zapłaty tj. w dniu 17.01.2023 
r. i w tym samym dniu została zapłacona. F-ra dotyczy zużycia i usługi dystrybucji energii elektrycznej do budynku "Willa 
Waleria" przy ul. Spacerowej 20, za okres od 25.10.2022 r. do 23.11.2022 r., f-ra wystawiona dn. 13.12.2022 r. na 
podstawie Umowy nr. W/365/2022/12300054 z dnia 18.03.2011 r. z ZGKiM (f-ra merytorycznie opisana i podpisana 
została przez referat RGKiM)". Skład Orzekający przypomina, iż godnie z art. 44 ust. 3 ustawy o finansach publicznych wydatki 
publiczne powinny być dokonywane w sposób celowy i oszczędny, z zachowaniem zasad uzyskiwania najlepszych efektów 
z danych nakładów, optymalnego doboru metod i środków służących osiągnięciu założonych celów; w sposób umożliwiający 
terminową realizację zadań oraz w wysokości i terminach wynikających z wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 

Z przedłożonego sprawozdania Rb-N o stanie należności oraz wybranych aktywów finansowych wynika, że 
Miasto posiadało należności wymagalne w kwocie 10.197.761,25 zł, co stanowiło 9,38% zrealizowanych dochodów. 
Skład Orzekający zwraca uwagę, że zgodnie z art. 42 ust. 5 ustawy o finansach publicznych jednostki sektora finansów 
publicznych są obowiązane do ustalania przypadających im należności pieniężnych, w tym mających charakter cywilnoprawny, 
oraz terminowego podejmowania w stosunku do zobowiązanych czynności zmierzających do wykonania zobowiązania. 

Przedłożone sprawozdanie zawiera informacje o wysokości zrealizowanych w danym roku dochodów z tytułu opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi — 3.905.097,97 zł oraz wydatków poniesionych na funkcjonowanie systemu 
gospodarowania odpadami komunalnymi — 7.340.404,49 zł. Skład Orzekający wskazuje, iż zgodnie z art. 6r ust. 2e 
ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz.U. 2022 r. poz. 2519 ze zm.), w 
sprawozdaniu rocznym z wykonania budżetu gminy ujmuje się informacje o wysokości zrealizowanych w danym roku 
dochodów z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wydatków poniesionych na funkcjonowanie 



systemu gospodarowania odpadami komunalnymi z wyszczególnieniem kosztów, o których mowa w ust. 2-2c, wraz z 
objaśnieniami. 

Z tytułu opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu zrealizowano dochody w kwocie 532.732,78 zł, zaś wykonane 
wydatki na działania związane przeciwdziałaniem alkoholizmowi i zwalczaniem narkomanii wyniosły 475.888,77 zł. 
Skład Orzekający zauważa, że w myśl art. 18

2
 oraz art. 9

3
 ust. 4 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o 

wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi (Dz.U. z 2023 poz. 165 z późń. zm dochody z opłat za .) 

zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych oraz dochody z opłat za korzystanie z zezwoleń winny być wykorzystywane na 
realizację: gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnych programów 
przeciwdziałania narkomanii, zadań realizowanych przez placówkę wsparcia dziennego, o której mowa w przepisach o 
wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, w ramach gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych oraz gminnych programów przeciwdziałania narkomanii, oraz na działania mające na celu realizację 
lokalnej międzysektorowej polityki przeciwdziałania negatywnym skutkom spożywania alkoholu, a także zgodnie z art. 
31a i 31b ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 
tego państwa (Dz.U. z 2023 r., poz. 103 ze zm.) na pomoc obywatelom Ukrainy. 

W ocenie Składu Orzekającego opracowane sprawozdanie spełnia wymogi wynikające z art. 269 pkt 1 - 3 ustawy o 
finansach publicznych i jest dobrym źródłem informacji o wykonaniu budżetu za 2022 rok. W analizowanym dokumencie 
organ wykonawczy wskazał i wyjaśnił pozycje, w których nastąpiło niepełne wykonanie w stosunku do planu wydatków 
majątkowych oraz przyczyny niniejszych odchyleń. Jednocześnie wskazać należy, iż wydając opinię Skład Orzekający 
dokonał oceny sprawozdania pod względem kryterium jego zgodności z prawem, natomiast co należy podkreślić, 
ocena działań Burmistrza w zakresie stopnia realizacji budżetu oraz gospodarności i celowości przy wykonywaniu budżetu 
należy do Rady Miasta Milanówka. 

Wraz w ww. sprawozdaniem została przedłożona informacja o stanie mienia Gminy na dzień 31 grudnia 2022 roku. 

Ad 4 

Wysłuchanie wyjaśnień Skarbnika Miasta Milanówka Agnieszki Mazurek i Zastępcy Burmistrza Marcina 

Bąka. 

Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja Rewizyjna w swojej opinii o wykonaniu budżetu pisze m.in. o 
kwestii ZGKiM. Ten zakład został w roku 2022 zlikwidowany. Kondycja ZGKiM pogorszyła się w czasie, kiedy 
wykonywany był basen w Milanówku. Radny zapytał o kondycję basenu, czy będzie funkcjonował w najbliższym 
sezonie? Pan Wiśniewski chciałby, żeby mieszkańcy mieli świadomość, jak to wszystko przełożyło się na finanse 
miasta. 
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk podkreślił, że nie udało się zebrać wszystkich informacji w sprawie kosztów 
związanych z uruchomieniem basenu. Rząd wielkości jest to między 400 000,00zł, a 500 000,00zł. Pensje ratowników 
wyniosą ok. 180 000,00zł.  W takim obiekcie musi być co najmniej 4 ratowników. Basen był wykonany w latach 70-tych 
w czynie społecznym przez pracowników fabryki „Mifam”. Jest to niecka betonowa wyłożona folią. Ta folia zdaje 
egzamin, niemniej przed każdym sezonem wymaga przeglądu i naprawy. Basen przez całą zimę jest odkryty. Z 
pobliskich drzew spadają gałęzie i dokonują perforacji tej folii. Naprawa folii corocznie wynosi ok. 130 000,00zł. 
Kosztem jest również napełnienie basenu wodą, zakup środków do odkażania, przegląd pomp.  
Skarbnik Miasta poinformowała, że koszt działalności basenu w 2022 roku wyniósł 342 467,98 zł. 
Przewodniczący Komisji zapytał, jakie są przewidywane zyski lub dochody z działania basenu. W jakiej części 
pokryją koszty jego funkcjonowania? Jak bardzo deficytowa jest ta działalność w mieście? 
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk podkreślił, że ta działalność jest usługą społeczną. Nie było zakładane, że wpływy z 
biletów pokryją poniesione koszty. Z pozyskiwanych wpływów za bilety uzyskano ok. 100 000,00zł. 
Przewodniczący Komisji podkreślił, że nie jest to jedyna inwestycja, która jest deficytowa w mieście. Radny nawiązał 
do Grodziskich Przewozów Autobusowych. Koszt przewiezienia pasażera na początku działalności wynosił 100 zł, 
następnie koszt przewiezienie jednego pasażera zmalał do 60 zł. Bilet kosztował 1 zł, a obecnie 2 zł. Radny zapytał, 
dlaczego wydatki majątkowe w naszym mieście są na tak bardzo niskim poziomie? 
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk podkreślił, że dochody majątkowe i wydatki są uzależnione od postępu inwestycji. 
W tej kadencji w mieście zaplanowane są wielkie inwestycje. Są to szkoły, Willa Waleria, strażnica OSP. Wszystkie 
inwestycje mają swój kalendarz. Np. w Willi Waleria musiał skończyć się remont dachu. Pan Bąk przypomniał, że ze 
względu na zalecenia konserwatorskie termin zakończenia prac przedłużył się o dwa lata. Przetarg na dalsze prace 
rozstrzygnął się w październiku. Wykonawca wszedł na teren z początkiem listopada. Z tego powodu nie konsumował 
tej części pieniędzy, która była pierwotnie w harmonogramie. Podobnie było ze strażnicą. Tutaj nałożyła się panika 
rynku, która się objawiła po agresji na Ukrainę. Na podstawie PFU, który został sporządzony na początku lutego 2022 
r. kwota, która się pojawiła była rzędu 30 mln zł. Była to kwota za duża, żeby myśleć o realizacji tego zadania. Tutaj też 
program PFU został okrojony. Tak jak w przypadku strażnicy tkwimy na razie w procedurze. Wykonawca nie jest w 
stanie realizować inwestycji, dopóki nie uzyska wszystkich zezwoleń. To przekłada się na to, że transze z 
dofinansowań nie są przekazywane gminie. W przypadku termomodernizacji szkół przetarg był ogłoszony w 
procedurze unijnej, która powodowała, że procedura trwała ok. trzech miesięcy. To spowodowało, że na wykonawstwo 
został ostatni kwartał roku 2022. Za Walerię wykonawca wystawił fakturę za grudzień dał dopiero w styczniu, co 
spowodowało, że nie weszła w bilans zeszłego roku. Powodem niewykonania budżetu na poziomie planowanym, były 
podwyżki cen materiałów budowlanych. Pan Bąk przypomniał o przetargu na 17 dróg, który zaskoczył gminę 
finansowo. To są główne powody, że przychody majątkowe i wydatki dzieją się tak wolno. 

http://późń.zm/


Przewodniczący Komisji przyglądając się temu wszystkiemu zauważył, że różne trudności spowodowały 
zahamowanie wydatków majątkowych. Radny podkreślił jednocześnie, że pozostałe wydatki nie przyhamowały. 
Odnosi się wrażenie, że gmina dostosowywała cały czas budżet do tego, co udało się zrobić. Radny wyobraża sobie 
pracę burmistrza w ten sposób, że jeżeli jest wyznaczony cel, to należy dążyć do jego realizacji.  Patrząc na uchwały 
budżetowe odnosi się wrażenie, że jest odwrotnie.  
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk podkreślił, że celu nie można sztywno realizować. Polityka BMM jest taka, że 
budżet jest na bieżąco dostosowany do zmian. Burmistrz kieruje się też tym, że możliwość skorzystania z 
dofinansowania zewnętrznego, nie zawsze jest zbieżna z celami, które założyła gmina. 
Radna Janina Moława zadała pytanie dotyczące targowiska. Jak wyglądały wpływy z targowiska w 2022 roku? Ile 
wpływów było z dzierżawy, ile z opłat z tytułu miejsc rezerwowanych? Kiedy i w jaki sposób dokonywano zapisu? Ile 
było wpływu z toalet? Jakie były koszty dotyczące zatrudnionych pracowników na targowisku w okresie od 1 stycznia 
do końca grudnia 2022 roku? 
Skarbnik Miasta poinformowała, że odpowiedzi na wszystkie pytania przygotuje na sesję. 
Radna Janina Moława negatywnie oceniła realizację inwestycji w gminie. Jako przykład radna podała realizację 
dachu na Willi Waleria. Gdyby wcześniej była przygotowana ekspertyza więźby dachowej sytuacja przedstawiałaby się 
inaczej.  Dobrze się stało, że lokalne stowarzyszenie zawiadomiło konserwatora zabytków. Efekt był taki, że trzeba było 
zrobić nową więźbę dachową. W tej chwili dach jest zrobiony porządnie. To wszystko znacznie opóźniło prace. 

Radna Janina Moława poruszyła temat targowiska. Zarówno teraz, jak i rok temu nie cieszy się zainteresowaniem 
BMM. Burmistrz od 29 marca 2021 r.  miał starać się znaleźć porozumienie z kupcami. Tego porozumienia nie znalazł. 
W ocenie radnej została zignorowana przez BMM uchwała RMM  340/XLII/21 z 29 marca 2021 roku. To miało pewne 
konsekwencje. W tej uchwale RMM zobowiązała BMM do przerwania wszelkich działań i do szukania porozumienia z 
kupcami. Porozumienia nie szukano, natomiast zawarto szereg umów. Burmistrz prowadził postępowanie 
przetargowe, które zakończył podpisaniem umowy. Potem były dwa aneksy do umowy. To wszystko rodziło koszty. 
Radna zapytała, dlaczego BMM zignorował uchwałę RMM  340/XLII/21, co zrodziło konsekwencję m.in. takie, że 
gmina dostała za rok 2021 i 2022 łącznie wezwanie do naprawienia szkody, czyli gmina miałaby wypłacić konsorcjum 
291 000,00zł.  Radna podkreśliła, że gdyby umowy nie zostały zawarte i gdyby BMM realizował wytyczne RMM w 
uchwale, to nie byłoby mowy o wypłacaniu 291 000,00zł. 
Radna odniosła się do konsorcjum. Rok finansowy MPWIK, który jest liderem konsorcjum nie zakończył się zyskiem. 
Na podstawie informacji przysłanych przez prezesa MPWiK zysk operacyjny za rok 2022 wyniósł minus 322 150,44zł, 
zysk ze sprzedaży netto wyniósł minus 525 813,16 zł. Rok skończył się na minusie 432 035,18 zł. Wskaźniki w 
tabelach od roku 2019 do roku 2022 jest to okres w których obowiązywały mieszkańców takie same taryfy. Zysk netto 
w 2019 r. wynosił 7,72 %, a w roku 2022 - 3,76 %. Zysk netto dzielone na aktywa ogółem w roku 2019 wynosił 5,74%, 
w roku 2022 – 2,47 %. Zysk ze sprzedaży dzielony na przychody ze sprzedaży w roku 2019 wyniósł 9,8%, a w 2022 
roku -6,43 %. Zysk operacyjny, aktywa ogółem w 2019 roku wyniósł 7,36 %, a w roku 2022 - 1, 84 %. 
Na przestrzeni trzech lat wszystkie wskaźniki finansowe spadły. Rok 2022 charakteryzuje się stratami, które trudno 
zrzucić na pandemię i wojnę w Ukrainie, bo np. przy budowie przyłączy i sieci kontakt z mieszkańcami był znikomy. 
Wojna w Ukrainie bezpośrednio nie miała wpływu na MPWiK. Wzrost kosztów paliwa od 2019 roku do 2022 roku  w 
stosunku do dochodów ze sprzedaży był znikomy. Koszt energii w kosztach operacyjnych 2019 r. to 3,74%, a w 2022 
r. to 4,44%.  
Zysk netto spółki w 2019 roku to 878 638,12 zł, a strata na koniec 2022 roku to 432 035,18 zł. W 2022 roku w stosunku 
do 2019 roku spółka na zysku straciła 1 310 673,30 zł. 
Radna uważa, że ta sytuacja jest bardzo niepokojąca. Radna chciałby wiedzieć, czy BMM Piotr Remiszewski ma 
wiedzę jak wygląda sytuacja, czy jest informowany przez radę nadzorczą. 
Radna poruszyła temat dotyczący zakończenia planu modernizacji urządzeń wod-kan w 2021 roku.  W 2022 roku 
RMM nie dostała nowego planu, co będzie robione przez ten rok. Jeżeli tego planu nie ma to radną niepokoi fakt, że 
jest na minusie 432 035,18 zł. Nie wiadomo, co zostało zrealizowane, na co te pieniądze poszły, z czego wynika tak 
wysoka strata. 
Patrząc na to, z jakim efektem skończył swoją działalność ZGKiM budzi to niepokój. Rada nie otrzymała od burmistrza 
pięcioletniego programu zagospodarowania mienia komunalnego gminy, który obowiązywał do końca 2020 roku. Nie 
stworzono również planu na następne lata. 
Nie wygląda dobrze realizacja inwestycji majątkowych (63,62%). 14 razy zmieniano uchwałę budżetową. 
RIO zwróciło uwagę, że: 
„ Skład Orzekający przypomina, iż zgodnie z art.44 ust.3 ustawy o finansach publicznych wydatki publiczne powinny być 
dokonywane w sposób celowy i oszczędny, z zachowaniem zasad uzyskiwania najlepszych efektów z danych nakładów, 
optymalnego doboru metod i środków służących osiągnięciu założonych celów; w sposób umożliwiający terminową realizację 
zadań oraz w wysokości i terminach wynikających z wcześniej zaciągniętych zobowiązań.”  
W naszej gminie tak nie jest, ponieważ wielokrotnie okazuje się, że trzeba starać się znaleźć środki, żeby te wcześniej 
zawarte umowy mogły być zakończone i inwestycją mogła być ukończona. 
Radna wskazała jako przykład budowę strażnicy. Wszystko miało być dopięte na ostatni guzik. Burmistrz starał się o 
uzyskanie pozwolenia na budowę. Nagle okazało się, że nie ma zgód konserwatorskich odnośnie do drzew, które znajdują 
się na działce OSP. 
Przewodniczący Komisji uważa, że patrząc z punktu widzenie Komisji Rewizyjnej na różne przedsięwzięcia, można 
odnieść wrażenie, że były popełnione błędy. Przyglądając się dokładniej pewnym działaniom urzędników UM dowiadujemy 
się o uwarunkowaniach, o których wcześniej radni nie mieli pojęcia przy ocenianiu pracy pracowników UM. Wtedy zupełnie 



inaczej wygląda ta ocena. Do tego właśnie potrzebna jest komunikacja między BMM a RMM, żeby wspólnie podejmować 
decyzje i pomagać sobie wzajemnie w pokonywaniu trudności. Tej komunikacji nie było i nie ma. 
Radny odniósł się do działalności basenu w Milanówku. Na działalność tego obiektu nie ma środków w budżecie miasta. 
Ceną za jego uruchomienie był upadek ZGKiM. To jest ewidentny przykład braku komunikacji pomiędzy RMM, która 
patrzyła sceptycznie na ten pomysł i BMM. Dlatego radny żałuje, że na obradach nie ma p. Remiszewskiego. 

Radna Janina Moława położyła nacisk, że nie było komunikacji między RMM a BMM, ponieważ wynikało to z braku 
obecności burmistrza, który nie przychodził na obrady komisji i sesji. Gdyby ta współpraca zadziałała to efekty byłyby 
lepsze. Burmistrz nie rozmawia z RMM, na jakie inwestycje złożyć wnioski. Potem dochodzi do takich sytuacji, że gmina 
otrzymuje dofinansowanie, kiedy jest już zaplanowane szereg inwestycji. Radni zastanawiają się, za co to zostanie 
zrobione. Siłą rzeczy trzeba zrezygnować z wielu rzeczy. Bo nie ma środków własnych, które można z budżetu 
wyasygnować. Na koniec roku wychodzi na to, że połowa inwestycji nie jest wykonana, że następuje zmiana ilości środków 
przeznaczonych na zadania majątkowe. Nie do przyjęcia jest przekaz, jaki daje BMM w mediach oraz swojej stronie 
Facebook. Radni są poddawani nieustannej krytyce jako RMM i jako poszczególni radni z imienia i nazwiska. Krytyka jest 
konstruktywna pod warunkiem, że mówi się prawdę.  
Radna poinformowała, że w ostatnich latach wydano duże kwoty na reklamę Sp. MPWiK w „Obiektywnej gazecie 
Internetowej”.  Są to kwoty powyżej 100 000,00zł. W roku 2022 było to 60 000,00zł. 

Ad 5  

 Opinia Komisji Rewizyjnej dotycząca sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Milanówka za rok 2022.

Przewodniczący Krzysztof Wiśniewski odczytał Opinię Komisji Rewizyjnej dotyczącą sprawozdania 

z wykonania budżetu Miasta Milanówka za rok 2022. 

                                                                                                                               Milanówek, 02.06.2023 r. 
 
                                                             O P I N I A 
                                     Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Milanówka 
            dot. sprawozdania z wykonania budżetu Miasta Milanówka za 2022 rok. 
 
Działając zgodnie z art. 18a ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2023 
roku Dz. U. z 2023 r. poz. 40), a także na podstawie sprawozdania Burmistrza Miasta Milanówka z wykonania 
budżetu Miasta Milanówka za rok 2022, Raportu o stanie gminy Milanówek za rok 2022 oraz  materiałów 
dodatkowych uzyskanych w trakcie prac zespołów roboczych, Komisja Rewizyjna Rady Miasta Milanówka na 
posiedzeniu w dniu 02 czerwca 2023 r. rozpatrzyła sprawozdanie Burmistrza Miasta Milanówka z wykonania 
budżetu Miasta za rok 2022. Ponadto Komisja zapoznała się z uchwałą nr 3.e./353/2023 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 28 kwietnia 2023 roku, w sprawie wydania opinii o 
przedłożonym przez Burmistrza Miasta Milanówka sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta Milanówka za 
2022 rok. 
Z treści wspomnianej opinii wynika, iż Skład Orzekający RIO w Warszawie pozytywnie, lecz z uwagami 
zaopiniował przedłożone przez Burmistrza Miasta Milanówka sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta 
Milanówka za 2022 rok. Natomiast na końcu tej opinii została zawarta uwaga następującej treści: 
„Jednocześnie wskazać należy, iż wydając opinię Skład Orzekający dokonał oceny sprawozdania pod 
względem kryterium jego zgodności z prawem, natomiast co należy podkreślić, ocena działań 
Burmistrza w zakresie stopnia realizacji budżetu oraz gospodarności i celowości przy wykonywaniu 
budżetu należy do Rady Miasta Milanówka”. 
 
Jak wspomniano wyżej, Komisja Rewizyjna po zapoznaniu się z opinią RIO oraz przedłożonym przez Burmistrza 
sprawozdaniem z wykonania budżetu, oraz wysłuchaniu ustnych wyjaśnień Skarbnika Miasta Milanówka 
stwierdziła co następuje: 
 
Budżet Miasta Milanówka na rok 2022 został uchwalony przez Radę Miasta Milanówka w dniu 29 grudnia 2021 
roku uchwałą Nr 472 /LIV/21. 
W dokumencie o nazwie „Zarządzenie nr 69/VIII/23 Burmistrza Miasta Milanówka z dnia 30.03.2023 r. w 
sprawie sprawozdania z wykonania budżetu miasta Milanówka za 2022 rok” podano błędnie numer tej 
uchwały jako uchwałę nr 601/LXXVI/22 z dnia 29.12.2021 r. Uchwała o tym numerze i z tą datą nie istnieje. 
Faktu tego nie zauważyła także RIO w Warszawie. 
Natomiast uchwalony wówczas budżet zakładał: (w nawiasach obok wymienianych kwot dla uwidocznienia 
tendencji podano odpowiednio takie same kwoty w dwóch latach poprzedzających rok 2022). 
Plan na dzień 01 stycznia 2022 roku po stronie dochodów zakładał kwotę 102 346 456,70 zł (w roku 2021 - 
102 398 417,67 zł, a w roku 2020 - 96 103 813,34 zł) w tym dochody bieżące 85 435 594,11 zł (w roku 2021 - 
97 371 858,80 zł, a w roku 2020 - 92 121 818,56 zł) i dochody majątkowe 16 910 862,59 zł (w roku 2021 - 5 
017 558,87 zł, a w roku 2020 - 3 981 994,78 zł) 
 
Plan po zmianach wg stanu na dzień 29 grudnia 2022 roku, zgodnie z uchwałą Nr 607/LXXVII/22 Rady 
Miasta Milanówka z dnia 29 grudnia 2022 r.  po stronie dochodów zakładał kwotę 109 576 887,09 zł, natomiast 



zgodnie z treścią ZBM69 109 620 732,63 zł, przy czym: (w roku 2021 - 107 991 144,12 zł, a w roku 2020 - 101 
840 959,14 zł) w tym dochody bieżące zgodnie z uchwałą Nr 607/LXXVII/22 103 116 394,93 zł, natomiast 
zgodnie z treścią ZBM69 - 103 160 240,47 zł, przy czym  (w roku 2021 - 104 087 560,99 zł, a w roku 2020 - 97 
382 423,29 zł) i dochody majątkowe 6 460 492,16 zł (w roku 2021 - 3 903 583,13 zł, a w roku 2020 -  4 257 
777,75 zł. ) 
Według wyjaśnień Skarbnika Miasta Milanówka, różnice w podanych kwotach wynikających z treści uchwały Nr 
607/LXXVII/22 po zmianach wg stanu na dzień 29 grudnia 2022 roku a treścią „Zarządzenia nr 69/VIII/23 
Burmistrza Miasta Milanówka z dnia 30.03.2023 r. w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu miasta 
Milanówka za 2022 rok”, wynikają z faktu, iż już po 
uchwaleniu uchwały Nr 607/LXXVII/22, zostało wydane kolejne Zarządzenie Burmistrza zmieniające kwoty 
planu. 
Zgodnie z treścią „Zarządzenia nr 69/VIII/23 Burmistrza Miasta Milanówka z dnia 30.03.2023 r. w sprawie 
sprawozdania z wykonania budżetu miasta Milanówka za 2022 rok” dochody zrealizowano w kwocie 108 761 
020,15 zł, co stanowi 99,22% planu po zmianach według ZBM69, natomiast (w roku 2021 - 110 678 441,33 zł 
co stanowi 102,5% planu, a w roku 2020 - w kwocie  
98 885 849,39 zł co stanowi 97,10% planu), w tym dochody bieżące 102 997 135,33zł, co stanowi 99,84% 
planu po zmianach według ZBM69 (natomiast w roku 2021 - 108 984 082,38 zł, a w roku 2020 - 94 628 071,64 
zł) i dochody majątkowe 5 763 884,82 zł, co stanowi 89,22% planu po zmianach według ZBM69 i 
jednocześnie 5,30% dochodów ogółem, (natomiast w roku 2021 –  
1 694 358,95 zł, a w roku 2020 - 4 257 777,75 zł) 
Wracając do „Zarządzenia nr 69/VIII/23 Burmistrza Miasta Milanówka z dnia 30.03.2023 r. w sprawie 
sprawozdania z wykonania budżetu miasta Milanówka za 2022 rok” i przytaczając ponownie jego zapisy Komisja 
Rewizyjna stwierdza, że: 
Dochody budżetu Gminy w 2022 roku wyniosły 108 761 020,15 zł, a ich realizacja stanowiła 99,22% planu, 
wynoszącego 109 620 732,63 zł. W tym: 
Dochody bieżące - plan na dzień 01.01.2022 roku wyniósł 85 435 594,11zł. Natomiast plan na dzień 31.12.2022 
roku wyniósł 103 160 240,47zł. Wykonanie tego planu na koniec roku wyniosło  
102 997 135,33 zł i zostało zrealizowane w 99,84%. 
Plan dochodów majątkowych na dzień 01.01.2022 wynosił 16 910 862,59 zł. Po zmianach na dzień 31.12.2022 
roku plan ten wynosił 6 460 492,16 zł, a jego wykonanie na koniec roku 2022 zamknęło się kwotą 5 763 884,82 
zł, co stanowiło 89,22% wykonania planu dochodów majątkowych po zmianach. 
Po stronie wydatków plan na dzień 01 stycznia 2022 roku zakładał łączną kwotę 119 339 109,55 zł, w tym 
wydatki bieżące w łącznej kwocie 87 251 346,45 zł i wydatki majątkowe w łącznej kwocie  
32 087 763,10 zł. 
Plan po zmianach wg stanu na dzień 29 grudnia 2022 roku, zgodnie z uchwałą Nr 607/LXXVII/22 Rady Miasta 
Milanówka z dnia 29 grudnia 2022 r. po stronie wydatków zakładał kwotę  
123 035 302,17 zł, w tym wydatki bieżące 105 475 570,67 zł i wydatki majątkowe 17 559 731,50 zł. 
Natomiast według stanu na dzień 31 grudnia 2022 roku, zgodnie z treścią zarządzenia NR 69/VIII/2023 
Burmistrza Miasta Milanówka z dnia 30 marca 2023 r. w sprawie sprawozdania wykonania budżetu miasta 
Milanówka za 2022 rok, po stronie   wydatków zakładał kwotę  
123 079 147,71 zł, w tym wydatki bieżące 105 519 416,21 zł i wydatki majątkowe 17 559 731,50 zł. 
Wydatki zrealizowano w kwocie 112 613 283,31 zł, co stanowi 91,50% realizacji planu, (w roku 2021 było to 
86,3%, a w roku 2020 - 93,0%), w tym wydatki bieżące 101 441 713,80 zł, co stanowi 96,14% realizacji planu, 
(w roku 2021 było to 94,1%, a w roku 2020 - 96,1%) i wydatki majątkowe  
11 171 569,51 zł, (w roku 2021 było to 3 488 424,83, a w roku 2020 - 9 272 794,49 zł), co stanowi 63,62% 
realizacji planu (w roku 2021 było to 26,8%, a w roku 2020 - 70,4%). 
Wydatki majątkowe stanowią 9,92% (w roku 2021 było to – 3,59%, w roku 2020 - 9,50%) wykonanych wydatków 
ogółem. 
Zdaniem zespołu kontrolującego Komisji Rewizyjnej na kwestię wydatków majątkowych warto jeszcze spojrzeć z 
innej strony. 
Mianowicie na początku roku budżetowego planowano wydatki majątkowe w kwocie 32 087 763,10 zł a 
wykonano w kwocie 11 171 569,51 zł, co stanowi 34,8% pierwotnie planowanej kwoty wydatków majątkowych. 
Natomiast aby poprawić wskaźniki wykonania budżetu, w trakcie roku obniżono planowaną kwotę wydatków 
majątkowych z 32 087 763,10 zł do 17 559 731,50 zł, co przy wykonaniu w wysokości 11 171 569,51 zł dało 
wskaźnik procentowy w wysokości 63,62% wykonania zaplanowanych wydatków, zamiast 34,8% pierwotnie 
planowanej kwoty wydatków majątkowych. Jednocześnie jak już wyżej wspomniano wydatki majątkowe 
stanowią 9,92% wydatków wykonanych ogółem. 
 
O poziomie sprawności wykonywania zamierzeń – wydatków majątkowych mogą świadczyć zmiany w budżecie 
gminy, w szczególności te dokonywane w końcówce roku. Usunięcie zamierzeń z budżetu świadczy o 
niewykonaniu wcześniejszych zamierzeń i o całkowitym braku sprawności działania Burmistrza Piotra 
Remiszewskiego, o czym będzie mowa jeszcze w dalszej części, opinii Komisji Rewizyjnej o przedstawionym 
sprawozdaniu z wykonaniu budżetu. 
 



Patrząc na kwestię wykonania budżetu z punktu widzenia sprawozdania Burmistrza zawartego w „Zarządzeniu 
nr 69/VIII/23 Burmistrza Miasta Milanówka z dnia 30.03.2023 r. w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu 
miasta Milanówka za 2022 rok”, budżet Gminy Milanówek w 2022 roku uchwalony został uchwałą Rady Miasta 
Milanówek nr 601/LXXVI/22 z dnia 29.12.2021 roku (jest to błędny zapis, bo powinno być uchwałą Nr 472 
/LIV/21 z dnia 29 grudnia 2021 roku.) zakładał: 
● uzyskanie dochodów w kwocie    102 346 456,70 zł; 
● realizację wydatków na poziomie 119 339 109,55 zł; 
● pozyskanie przychodów w kwocie 19 670 230,79 zł; 
● realizację rozchodów na poziomie   2 677 577,94 zł. 
Różnica między planem dochodów a planem wydatków wynosiła 16 992 652,85 zł i stanowiła planowany deficyt 
budżetu Gminy Milanówek na 2022 rok. Planowana na 2022 rok wartość przychodów stanowiła źródło pokrycia 
powstałego deficytu, a w pozostałej części została przeznaczona na rozchody. 
W wyniku wprowadzonych zmian w ciągu roku: 
● plan dochodów wzrósł o 7 274 275,93 zł do kwoty 109 620 732,63 zł; 
● plan wydatków wzrósł o 3 740 038,16 zł do kwoty 123 079 147,71 zł; 
● plan przychodów zmalał o 3 534 237,77 zł do kwoty 16 135 993,02 zł; 
● plan rozchodów nie uległ zmianie. 
Na dzień 31 grudnia 2022 roku budżet Gminy Milanówek zamknął się planowanym deficytem budżetowym w 
kwocie 13 458 415,08 zł, stanowiącym różnicę między planem dochodów a planem wydatków. 
Deficyt został sfinansowany środkami pochodzącymi z: 
 
Niewykorzystanych środków na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków 
nimi finansowanych, związanych ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu, określonymi w odrębnych 
ustawach oraz wynikających z rozliczenia środków określonych w art. 5 ust.1 pkt 2 ustawy o finansach 
publicznych i dotacji na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem tych środków w 
kwocie 3 852 263,16 zł 
 
Dochody budżetu Gminy w 2022 roku wyniosły 108 761 020,15 zł, a ich realizacja stanowiła 99,22% planu, 
wynoszącego 109 620 732,63 zł. W tym: 
Dochody bieżące - plan na dzień 01.10.2022 roku wyniósł 85 435 594,11zł. Natomiast plan na dzień 31.12.2022 
roku wyniósł 103 160 240,47zł. Wykonanie tego planu na koniec roku wyniosło 102 997 135,33 zł i zostało 
zrealizowane w 99,84%. 
Plan dochodów majątkowych na dzień 01.01.2022 wynosił 16 910 862,59 zł. Po zmianach na dzień 31.12.2022 
roku plan ten wynosił 6 460 492,16 zł, a jego wykonanie na koniec roku 2022 zamknęło się kwotą 5 763 884,82 
zł, co stanowiło 89,22 wykonania planu dochodów majątkowych po zmianach. 
Biorąc pod uwagę podział dochodów bieżących wg źródeł ich pochodzenia, znaczący udział w 2022 roku 
stanowiły dochody o charakterze celowym, które JST otrzymuje od podmiotów zewnętrznych. 
W 2022 roku środki te zostały zaplanowane w kwocie 24 664 609,84 zł, z kolei zrealizowane na poziomie 24 184 
306,26 zł, co stanowi 98,05% realizacji planu, przy czym: 

– dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na realizację zadań z zakresu administracji rządowej 
wyniosły 12 165 151,15 zł; 

– dotacje na realizację zadań realizowanych na mocy porozumień z organami administracji rządowej 111 
532,00 zł; 

– dotacje celowe otrzymane z budżetu państwa na zadania własne 1 687 841,47 zł; 
– dochody z dotacji na zadania realizowane na podstawie porozumień między jednostkami samorządu 

terytorialnego 750 487,27 zł; 

– dochody z dotacji w ramach programów finansowanych z udziałem środków europejskich 1 952 606,14 
zł (w tym na realizację programu, projektu lub zadania finansowanego z udziałem środków, o których 
mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 ustawy 1 949 976,54 zł); 

– pozostałe dochody o charakterze celowym 7 516 688,23 zł. 
 
Największy poziom dotacji i dochodów celowych Gmina w 2022 roku uzyskała na realizację zadań w obszarze: 
- Rodzina – 11 318 595,02 zł; 
- Pomoc społeczna – 6 556 688,95 zł; 
- Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa – 3 021 323,65 zł; 
- Oświata i wychowanie – 1 741 760,93 zł. 
Dochody z subwencji w 2022 roku zostały zaplanowane na poziomie 17 503 248,00 zł i zrealizowane w kwocie 
17 503 248,00 zł, co stanowi 100,00% realizacji planu, przy czym: 
-dochody z subwencji oświatowej wyniosły 17 503 248,00 zł. 
Udziały w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa zaplanowane zostały w kwocie 42 076 443,46 zł, 
zaś zrealizowane w kwocie 42 076 443,46 zł, co stanowi 100,00% realizacji planu, przy czym: 
- dochody z tytułu wpływów z podatku od osób prawnych wyniosły 315 430,00 zł; 
- dochody z tytułu wpływów z podatku od osób fizycznych wyniosły 41 761 013,46 zł. 
 



Wpływy z podatku od nieruchomości w 2022 roku zostały zrealizowane w kwocie 7 407 262,11 zł, co stanowi 
100,10% realizacji planu wynoszącego 7 400 000,00 zł, w tym 2 258 940,89 zł od osób prawnych i 5 148 321,22 
zł od osób fizycznych. 
Zaległości podatkowe na dzień 31 grudnia 2022 roku wynoszą 1 362 992,21 zł, w tym 107 643,26 zł od osób 
prawnych i 1 255 348,95 zł od osób fizycznych. 
Z uwagi, iż Gmina w okresie sprawozdawczym nie stosowała maksymalnych stawek, wynikających z 
obwieszczenia Ministerstwa Finansów, skutki obniżenia górnych stawek podatków kształtują się na poziomie 1 
023 688,00 zł. 
Wpływy z podatku rolnego w 2022 roku zostały zrealizowane w kwocie 34 950,92 zł, co stanowi 89,62% 
realizacji planu wynoszącego 39 000,00 zł, w tym 8 230,58 zł od osób prawnych i 26 720,34 zł od osób 
fizycznych. 
Zaległości podatkowe na dzień 31 grudnia 2022 roku wynoszą 5 398,16 zł, w tym 3 578,52 zł od osób prawnych 
i 1 819,64 zł od osób fizycznych. 
Wpływy z podatku leśnego w 2022 roku zostały zrealizowane w kwocie 2 699,90 zł, co stanowi 104,24% 
realizacji planu wynoszącego 2 590,00 zł, w tym 94,00 zł od osób prawnych i 2 605,90 zł od osób fizycznych. 
Zaległości podatkowe na dzień 31 grudnia 2022 roku wynoszą 427,08 zł, w tym 0,00 zł od osób prawnych i 
427,08 zł od osób fizycznych 
Wpływy z podatku od środków transportowych w 2022 roku zostały zrealizowane w kwocie  
282 374,04 zł, co stanowi 152,63% realizacji planu wynoszącego 185 000,00 zł, w tym 46 203,91 zł od osób 
prawnych i 236 170,13 zł od osób fizycznych. 
Zaległości podatkowe na dzień 31 grudnia 2022 roku wynoszą 25 837,39 zł, w tym 25 132,99 zł od osób 
prawnych i 704,40 zł od osób fizycznych. 
Z uwagi, iż Gmina nie stosuje maksymalnych stawek, wynikających z obwieszczenia MF, skutki obniżenia 
górnych stawek podatków za okres sprawozdawczy kształtują się na poziomie 586 348,00 zł. 
Wpływy z podatku od działalności gospodarczej osób fizycznych, opłacanego w formie karty podatkowej, w 2022 
roku zostały zrealizowane w kwocie 205 536,36 zł, co stanowi 102,77% realizacji planu wynoszącego 200 
000,00 zł. 
Zaległości podatkowe na dzień 31 grudnia 2022 roku wynoszą 76 447,49 zł. 
Wpływy z podatku od spadków i darowizn w 2022 roku zostały zrealizowane w kwocie 541 425,51 zł, co stanowi 
118,46% realizacji planu wynoszącego 457 055,43 zł. 
Zaległości podatkowe na dzień 31 grudnia 2022 roku wynoszą 68 845,09 zł 
Wpływy z opłat lokalnych w 2022 roku zostały zaplanowane na poziomie 5 641 478,52 zł, natomiast 
zrealizowane w kwocie 5 537 787,62 zł, co stanowi 98,16% realizacji planu. 
Najwyższe wpływy z opłat zrealizowane zostały z: 
- §049 (wpływy z innych lokalnych opłat pobieranych przez jednostki samorządu terytorialnego na podstawie 
odrębnych ustaw) – 4 045 756,42 zł, w tym kwota 3 905 097,97 zł z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi oraz kwota 140 658,45 z tytułu opłat za zajęcie pasa drogowego; 
- § 067 (wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia w jednostkach realizujących zadania z zakresu wychowania 
przedszkolnego) – 545 916,67 zł; 
- §048 (wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych) – 355 080,45 zł; 
- §027 (wpływy z części opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym) – 177 
652,33 zł; 
- § 066 (wpływy z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego) – 111 290,50 zł. 
Dochody majątkowe Gminy Milanówek w 2022 roku zostały wykonane na poziomie 5 763 884,82 zł, tj. w 89,22% 
w stosunku do planu wynoszącego na koniec roku 6 460 492,16 zł, przy planowanych dochodach na początku 
roku w wysokości 16 910 862,59 zł. 
Dochody z majątku w 2022 roku zostały zaplanowane na poziomie 100 000,00 zł, natomiast zrealizowane w 
kwocie 89 528,39 zł, co stanowi 89,53% realizacji planu, przy czym: 
- wpłaty z tytułu odpłatnego nabycia prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 
wyniosły 80 703,85 zł; 
- wpływy z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności wyniosły     8 824,54 zł 
 
Dotacje i środki na inwestycje w 2022 roku zostały zaplanowane na poziomie 6 360 492,16 zł, natomiast 
zrealizowane w kwocie 5 674 356,43 zł, co stanowi 89,21% realizacji planu. 
Wydatki budżetu Gminy w 2022 roku wyniosły 112 613 283,31 zł, a ich realizacja wyniosła 91,50% planu, 
wynoszącego 123 079 147,71 zł. 
Plan wydatków bieżących na dzień 01.01.2022 roku zaplanowany został na poziomie 
87 251 346,45 zł. Natomiast plan na koniec 2022 roku wyniósł 105 519 416,21 zł. 
Na koniec roku wykonanie wydatków bieżących zamknęło się kwotą 101 441 713,80 zł i stanowiło 96,14% 
planu. 
Plan wydatków majątkowych na dzień 01.01 2022 roku wynosił 32 087 763,10 zł 
Po zmianach, na koniec roku, plan kształtował się na poziomie 17 559 731,50 zł, a jego wykonanie po 
zmianach wyniosło 11 171 569,51 zł, co stanowiło 63,62% planu po zmianach. Wydatki majątkowe 
stanowiły 9.92% wydatków ogółem 



Jak wspomniano już wyżej w opinii Komisji Rewizyjnej o Sprawozdaniu z Wykonania Budżetu, o poziomie 
sprawności wykonywania zamierzeń – wydatków majątkowych mogą świadczyć zmiany w budżecie gminy, w 
szczególności te dokonywane w końcówce roku. Usunięcie zamierzeń z budżetu świadczy o niewykonaniu 
wcześniejszych zamierzeń i o całkowitym braku sprawności działania Burmistrza Piotra Remiszewskiego. 
I tak w roku 2022 dokonano czternastokrotnie zmian w budżecie gminy Milanówek, który został przyjęty Uchwałą 
Rady Miasta Milanówek nr 472 /LIV/21 z dnia 29.12.2021  
Były to następujące uchwały: 
 
Uchwała Nr 481/LV/22 RMM z dnia 17 lutego 2022 w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok 
Uchwała Nr 498/LIX/22 z dnia 31 marca 2022 roku w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok 
Uchwała Nr 504/LX/22 z dnia 14 kwietnia 2022 roku w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok 
Uchwała Nr 505/LXI/22 z dnia 28 kwietnia 2022 roku w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok   
Uchwała Nr 521/LXIII/22 z dnia 31 maja 2022 roku w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok 
Uchwała Nr 537/LXV/22 z dnia 27 czerwca 2022 roku w sprawie zmian budżetu miasta na 2022rok   
Uchwała Nr 541/LXVI/22 z dnia 6 lipca 2022 roku w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok 
Uchwała Nr 551/LXVIII/22 z dnia 31 sierpnia 2022 roku w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok 
Uchwała Nr 556/LXIX/22 z dnia 13 września 2022 roku w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok 
Uchwała Nr 566/LXXI/22 z dnia 30 września 2022 roku w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok 

Uchwała Nr 568/LXXII/22 RMM z dnia 20 października 2022 roku w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok 

Uchwała nr 584/LXXIII/22 RMM z dnia 26 października 2022 roku w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok 

Uchwała nr 589/LXXV/22 RMM z dnia 30 listopada 2022 roku w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok 

 Uchwała nr 602/LXXVI/22 RMM z dnia 20 grudnia 2022 roku w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok

W dniu 13 czerwca 2022 roku Rada Miasta Milanówka podjęła uchwałę Nr 526/LXIV/22 w sprawie likwidacji 
zakładu budżetowego Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej. 
W uzasadnieniu do projektu uchwały napisano: 
„[…] na skutek nieprawidłowo prowadzonej gospodarki finansowej, w szczególności nierealizowania planu 
finansowego, braku prawidłowego nadzoru kierownika jednostki oraz burmistrza, jednostka utraciła zdolność 
bieżącego regulowania narastających zobowiązań. Jednostka posiada obecnie kilkumilionowe wymagalne 
zobowiązania z tytułu nieopłacenia składek społecznych, zaliczek na podatek dochodowy, umów zawartych z 
kontrahentami oraz inne zobowiązania. Narastające zadłużenie uniemożliwia prawidłowe funkcjonowanie 
jednostki. Zgodnie ze stanowiskiem organu wykonawczego programy naprawcze nie przyniosły rezultatów, 
dlatego jedynym sposobem na uzdrowienie sytuacji - która wpływa istotnie na stan finansów całej Gminy 
Milanówek - jest likwidacja zakładu budżetowego. Zobowiązania zakładu, których ostateczna kwota zostanie 
ustalona w procesie likwidacji, zostaną przejęte przez Gminę Milanówek. Organ wykonawczy proponował 
również, by zadania powierzone ZGKiM przejęła spółka stanowiąca w 100% własność Gminy Milanówek tj. - 
Milanowskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji. Jednakże w ocenie organu stanowiącego, taka 
konstrukcja stanowi istotne ryzyko dla funkcjonowania spółki i jej zdolności do zabezpieczenia dostaw wody i 
odprowadzenia ścieków, co może w bezpośredni sposób uderzyć w sytuację bytową Mieszkańców Miasta 
Milanówka. Przedłożona argumentacja, iż zakład w strukturze spółki będzie świadczył usługi na rynku z zakresu 
swojej działalności na chwilę obecną jest niewiarygodna, gdyż zakład nie radzi sobie nawet ze świadczeniem 
usług na rzecz gminy. W tej sytuacji zasadnym jest przekazanie zadań do realizacji innej jednostce 
organizacyjnej tj. Urzędowi Miasta Milanówka. 
Zgodnie z treścią podjętej uchwały, zadania Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Milanówku, po 
zakończeniu procesu likwidacji, będzie wykonywał Urząd Miejski w Milanówku. Mienie pozostałe po likwidacji 
Zakładu, wg stanu na dzień zakończenia likwidacji, przejmuje również Urząd Miasta w Milanówku”. 
Przychody w 2022 roku zrealizowano w łącznej kwocie 19 777 513,03 zł (co stanowi 122,57% planu), w tym: 
●niewykorzystane środki pieniężne, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 8 ustawy o finansach publicznych – 4 
019 158,15 zł; 
●wolne środki, o których mowa w art. 217 ust. 2 pkt 6 ustawy o finansach publicznych – 15 758 354,88 zł. 
Rozchody w 2022 roku zrealizowano w łącznej kwocie 2 677 577,94 zł (co stanowi 100,00% planu), w tym: 
●Spłaty kredytów i pożyczek, wykup papierów wartościowych – 2 677 577,94 zł 
Komisja Rewizyjna jak też i Skład Orzekający RIO zwrócił uwagę, iż Miasto posiada zobowiązania wg tytułów 
dłużnych na koniec okresu sprawozdawczego 
Kwota zobowiązań Miasta na dzień 31 grudnia 2022 roku wyniosła 29 016 928,25 zł, co stanowiło 26,68% 
wykonanych dochodów ogółem, w tym: 

Kredyty i Pożyczki kwota 29 015 156,05 zł, w tym kwota 1.826.291,10 zł to pożyczki z WFOŚiGW oraz kwota 
27.188.864,95 zł to kredyty i obligacje; 

Zobowiązania wymagalne - kwota 1 772,20 zł, w sprawozdaniu jednostkowym Urzędu Miasta wystąpiło 
zobowiązanie wygalane z tytułu dostaw i usług. Dotyczy faktury PGE ze wskazanym terminem płatności 
27.12.2022 r., która wpłynęła do referatu Budżetowego – Księgowego w celu wykonania, po terminie zapłaty tj. 
w dniu 17.01.2023 r. i w tym samym dniu została zapłacona. Faktura dotyczy zużycia i usługi dystrybucji energii 
elektrycznej do budynku "Willa Waleria" przy ul. Spacerowej 20, za okres od 25.10.2022 r. do 23.11.2022 r., 
fakturę wystawiono dnia 13.12.2022 r. na podstawie Umowy nr. W/365/2022/12300054 z dnia 18.03.2011 r. z 
ZGKiM (faktura merytorycznie opisana i podpisana została przez referat RGKiM). 



Analizując dalej stan finansów Miasta, Komisja Rewizyjna uznała za stosowne zwrócenie uwagi na historię i 
rozwój zadłużenia Miasta w czasie ostatniej kadencji. 
I tak na podstawie dostępnych Raportów o Stanie Gminy, Komisja Rewizyjna stwierdza, że: 
Całkowite zadłużenie Miasta na dzień 31.12.2018 r. wynosiło 23 787 420,89 zł z tytułu kredytów i obligacji oraz 
zobowiązania wymagalnego w wysokości 243,54 zł. Zadłużenie stanowiło 26,8% wykonania dochodów. 
Całkowite zadłużenie Miasta na dzień 31.12.2019 r. wynosiło 25 805 052,03 zł z tytułu kredytów i obligacji w 
kwocie 25 565 486,69 zł oraz zobowiązania wymagalnego w wysokości 239 565,34 zł. Zadłużenie stanowiło 
26,0% wykonania dochodów. 
Całkowite zadłużenie Miasta na dzień 31.12.2020 r. wynosiło 32 346 329,05 zł z tytułu kredytów, pożyczek i 
obligacji w kwocie 31 553 216,61 zł oraz zobowiązań wymagalnych w wysokości 791 502,44 zł. Zadłużenie 
stanowiło 32,7% wykonania dochodów. 
Całkowite zadłużenie Miasta na dzień 31.12.2021 r. wyniosło 35 046 786,70 zł z tytułu kredytów, pożyczek i 
obligacji w kwocie 31 692 733,99 zł oraz zobowiązań wymagalnych w wysokości  
3 354 052,71 zł. Zadłużenie stanowiło 31,67% wykonania dochodów. 
Całkowite zadłużenie Miasta na dzień 31.12.2022 r. wyniosło 29 016 928,25 zł z tytułu kredytów i pożyczek, w 
tym kwota 1 826 291,10 zł to pożyczki z WFOŚiGW oraz kwota 27 188 864,95 zł to kredyty i obligacje, oraz 
zobowiązań wymagalnych w wysokości 1 772,20 zł. Zadłużenie stanowi 26,68% wykonania dochodów. 

Kwestia ta wydaje się szczególnie ważna w świetle uwagi Składu Orzekającego RIO dotyczącej niskiego 
wykonania wydatków majątkowych w stosunku do planu. Skład Orzekający zauważył, że organ wykonawczy w 
swoim sprawozdaniu wskazał pozycje, w których nastąpiło niepełne wykonanie planu wydatków majątkowych 
oraz przyczyny niniejszych odchyleń, a także wydatki majątkowe, z których realizacji zrezygnowano w toku 
wykonywania budżetu 2022 roku. 
W tym miejscu warto zauważyć, że w uchwale budżetowej na rok 2022 Nr 472 /LIV/21 RMM z dnia 29 grudnia 
2021 roku, wydatki majątkowe zaplanowano w kwocie 32 087 763,10 zł. Po zmianach w ciągu roku, plan 
wydatków majątkowych zmniejszono do kwoty 17 559 731,50 zł, z której ostatecznie wykonanie wyniosło 11 171 
569,51 zł, co dało 63,62% planu   po zmianach. 
Do tej kwestii Komisja Rewizyjna odniosła się wyżej, cytując zmiany w zamierzeniach budżetowych w świetle 
uchwał Rady Miasta, ze szczególnym uwzględnieniem uchwały Nr 602/LXXVI/22 RMM z dnia 20 grudnia 2022 
roku w sprawie zmian budżetu miasta na 2022 rok. 
 
Ponadto Komisja Rewizyjna zwróciła uwagę na niski stopień zrealizowania dochodów majątkowych. W stosunku 
do wartości planowanych. 
Dochody majątkowe zostały zaplanowane na początku roku zgodnie z treścią uchwały Nr 472/LIV/21 z dnia 29 
grudnia 2021 roku, w wysokości 16 910 862,59 zł. 
Natomiast na końcu roku ich wysokość została zmniejszona i zgodnie z treścią uchwały Nr 607/LXXVII/22 z dnia 
29 grudnia 2022 roku plan wynosił 6 460 492,16 zł. 
Dochody majątkowe Gminy Milanówek w 2022 roku zostały wykonane na poziomie 5 763 884,82 zł, tj. w 89,22% 
w stosunku do planu z końca roku, natomiast odnosząc wykonanie do planów z początku roku, było to tylko 
34%. 
Jednocześnie Komisja Rewizyjna zwróciła uwagę, że wydatki majątkowe Gminy Milanówek w 2022 wykonane 
zostały na poziomie 11 171 569,51 zł, co stanowiło 63,62% planu po zmianach określonego w wysokości 17 
559 731,50 zł i stanowiły one 9.92% wydatków ogółem.  Odnosząc poziom wykonania wydatków majątkowych 
do kwoty planowanej na początku roku budżetowego tj. do kwoty 32 087 763,10 zł, wykonanie wynosi już tylko 
34,82%. 
Przedłożone roczne sprawozdanie z wykonania budżetu zawiera informacje o wysokości zrealizowanych w 
danym roku dochodów z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi – 3 905 097,97 zł oraz 
wydatków poniesionych na funkcjonowanie systemu gospodarowania odpadami komunalnymi – 7 340 404,49 zł. 
Jednocześnie Skład Orzekający wskazuje, iż zgodnie z art. 6r ust. 2e ustawy z dnia 13 września 1996r. o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminach (Dz. U. 2022 r. poz. 2519 ze zm.) w sprawozdaniu rocznym z 
wykonania budżetu gminy ujmuje się informacje o wysokości zrealizowanych w danym roku dochodów z tytułu 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wydatków poniesionych na funkcjonowanie systemu 
gospodarowania odpadami komunalnymi z wyszczególnieniem kosztów, o których mowa w ust. 2-2c, wraz z 
objaśnieniami. 
Ponadto w rocznym sprawozdaniu z wykonania budżetu umieszczono informacje, z których wynika, iż z tytułu 
opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu zrealizowano dochody w kwocie 532 732,78 zł, 
zaś wykonane wydatki na działania związane z przeciwdziałaniem alkoholizmowi i zwalczaniem narkomanii 
wyniosły 475 888,77 zł. 
Zgodnie z art. 182 oraz art. 93 ust. 4 ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi (tekst jedn. Dz. U. z 2023 r. poz. 165 z późń. zm.) dochody z opłat za 
zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych oraz dochody z opłat za korzystanie z zezwoleń winny być 
wykorzystywane na realizację: 
gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnych programów 
przeciwdziałania narkomanii, zadań realizowanych przez placówkę wsparcia dziennego, o której mowa w 
przepisach o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej, w ramach gminnego programu profilaktyki i  



rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnych programów przeciwdziałania narkomanii, na działania 
mające na celu realizację lokalnej międzysektorowej polityki przeciwdziałania negatywnym skutkom 
spożywania alkoholu, a także zgodnie z art. 31a i 31b ustawy z dnia 12 marca 2022 r. o pomocy obywatelom 
Ukrainy, w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa  (Dz. U. z 2023 r., poz. 103 ze zm.)  na 
pomoc obywatelom Ukrainy.                           
Razem z przedłożonym przez Burmistrza sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2022, został także 
przedłożony raport o stanie Gminy Milanówek za 2022 rok, zawierający informacje o stanie jej mienia na dzień 
31 grudnia 2022 r., z którymi to dokumentami także zapoznała się Komisja Rewizyjna. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zwrócił się w dniu 26.05.2023 r. do Burmistrza Miasta Milanówka za pomocą 
poczty elektronicznej z prośbą o udzielenie wyjaśnień dotyczących sprawozdania z wykonania budżetu, w liście 
następującej treści: 
Od: 
Ja 
26 maja 2023 11:07 (6 dni temu) 
Do: 
Piotr Remiszewskipiotr.remiszewski@milanowek.pl 
burmistrzburmistrz@milanowek.pl 
'janina.molawa@rada.milanowek.pl'janina.molawa@rada.milanowek.pl 
Janina Moławajanina8@interia.pl 
karolina bialeckakarolina.bialecka@rada.milanowek.pl 
karolina bialecka2karolina.bialecka2@wp.pl 
'piotr.naploszek@rada.milanowek.pl'piotr.naploszek@rada.milanowek.pl 
Piotr Napłoszekpiotrnaploszek@onet.pl 
jolanta nowakowskajolanta.nowakowska@rada.milanowek.pl 
Jolanta Nowakowskajolanta_nowakowska@interia.pl 
Temat: 
Spotkanie członków Komisji Rewizyjnej ze Skarbnikiem Miasta Milanówka. 
Szanowny Panie Burmistrzu.
Zwracam się do Pana z prośbą o ustalenie terminu spotkania członków Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Milanówka z Burmistrzem Miasta Milanówka, w celu omówienia Sprawozdania z wykonania budżetu Miasta 
Milanówka za 2022 rok oraz opinii RIO o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Milanówka sprawozdaniu z 
wykonania budżetu Miasta za 2022 rok. 
Proponuję, aby był to wtorek 30.05.2023 r. albo czwartek 01.06.2023 r. W obydwu proponowanych terminach 
proponuję godzinę 12. 
W przypadku, gdyby żaden z zaproponowanych terminów Panu nie pasował to proszę o zaproponowanie 
dogodnego dla Pana terminu i kontakt telefoniczny na mój numer 608 654 942 lub mailowy. 
Jednocześnie pragnę nadmienić, że na piątek 02.06.2023 r. planuję posiedzenie Komisji Rewizyjnej Rady 
Miasta Milanówka, mające na celu omówienie tego zagadnienia. 
Z poważaniem Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Krzysztof Wiśniewski. 
Po uzyskaniu informacji od pracowników Urzędu, iż Burmistrz nie przyjdzie na spotkanie z przedstawicielami 
Komisji Rewizyjnej, przewodniczący komisji w dniu 31.05.2023 r. wysłał kolejny list do Burmistrza następującej 
treści: 
Od: 
Ja 
31 maja 2023 14:35 (1 dzień temu) 
Do:  
burmistrzburmistrz@milanowek.pl 
Piotr Remiszewskipiotr.remiszewski@milanowek.pl 
'janina.molawa@rada.milanowek.pl'janina.molawa@rada.milanowek.pl 
Janina Moławajana8@interia.pl 
karolina bialeckakarolina.bialecka@rada.milanowek.pl 
karolina bialecka2karolina.bialecka2@wp.pl 
'piotr.naploszek@rada.milanowek.pl'piotr.naploszek@rada.milanowek.pl 
Piotr Napłoszekpiotrnaploszek@onet.pl 
Temat: 
Pd: Komisja Rewizyjna 2 czerwca 2023 r. o godz. 9.00 
Szanowny Panie Burmistrzu. 
W związku z informacją, iż na proponowane jutro spotkanie Komisji Rewizyjnej z Panem Burmistrzem, nie 
przyjdzie Pan osobiście, lecz w zastępstwie wyśle Pan swoich pracowników, zapraszam Pana na posiedzenie 
Komisji Rewizyjnej w najbliższy piątek 02.06.2023 r o godzinie 9.00. 
Członkowie Komisji Rewizyjnej chcieliby usłyszeć bezpośrednio od Pana wyjaśnienia dotyczące realizacji i 
zamierzeń budżetowych. 
Niestety Pana pracownicy pytani wielokrotnie na sesjach o różne sprawy związane z realizacją budżetu, nie 
potrafili precyzyjnie odpowiedzieć na zadane pytania, zasłaniając się między innymi "wolą Burmistrza". 



Dlatego jeszcze raz zapraszam Pana na piątkowe posiedzenie Komisji w celu wyjaśnienia kwestii związanych z 
realizacją budżetu. 
Z poważaniem, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
Krzysztof Wiśniewski 
Niestety Burmistrz Piotr Remiszewski zignorował obydwa listy i prośbę przewodniczącego Komisji Rewizyjnej i 
na nie odpowiedział, a także nie przyszedł na posiedzenie Komisji Rewizyjnej w dniu 02.06.2023 r. 

Komisja Rewizyjna Rady Miasta Milanówka, w skład której wchodzi troje radnych, po rozpatrzeniu całokształtu 
spraw związanych ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za rok 2022 przyjęła powyższą opinię w 
głosowaniu, w którym udział wzięło dwoje radnych, następującą ilością głosów: 
głosów za                                 2 
głosów przeciw                         0 
głosów wstrzymujących się      0 
 
Przyjęta opinia stanowi uzasadnienie wniosku w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza Miasta 
Milanówka za rok 2022. 
                                                             Wniosek 
Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Milanówka w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta Milanówka za rok 
2022. 
Po dyskusji Komisja Rewizyjna postanowiła wystąpić do Rady Miasta Milanówka z wnioskiem o nieudzielenie 
absolutorium Burmistrzowi Miasta Milanówka za rok 2022, głosując: 
za wystąpieniem z wnioskiem o nieudzielenie absolutorium: 
 
głosów za                                 2 
głosów przeciw                         0 
głosów wstrzymujących się      0 

Ad 6  

Omówienie Raportu o Stanie Gminy. 

Radna Janina Molwa podkreśliła, że raport radni otrzymali 31 maja 2022 r. Dzisiaj jest 2 czerwca.  Ze względu 

na obszerny materiał, radna nie zapoznała się z treścią Raportu o stanie gminy. Na podstawie Raportu RMM 

będzie się wypowiadała w sprawie wotum. Dlatego dzisiaj wypowiemy się tylko w sprawie budżetu. 

Przewodniczący Komisji zauważył, że w raporcie tak jak i w zarządzeniu BMM nr 69 jest błąd. Błędnie podano 

nr uchwały dotyczący zatwierdzenia budżetu na rok 2022. 

Radna Janina Molwa podkreśliła, że dokładne omówienie Raportu odbędzie się podczas debaty na ten temat, 

podczas sesji absolutoryjnej.   

Ad 7 

Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Milanówka za rok 

2022. 

Radna Janina Moława nawiązała do likwidacji ZGKiM. Radna zwróciła uwagę na wskaźniki finansowe Sp. 

MPWiK, które diametralnie lecą w dół. Rada na ten temat nie otrzymuje informacji. Radna martwi również 

sytuacją na targowisku oraz tym, że przez tak długo okres BMM nie znalazł porozumienia z kupcami. Działania 

BMM podlegają wyłącznie ocenie RMM. Radna Janina Moława będzie głosowała za nieudzieleniem 

absolutorium BMM Piotrowi Remiszewskiemu z tytułu sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2022. 

Przewodniczący Komisji zacytował fragment uchwały RIO: 
„Skład Orzekający przypomina, iż zgodnie z art.44 ust.3 ustawy o finansach publicznych wydatki publiczne 
powinny być dokonywane w sposób celowy i oszczędny, z zachowaniem zasad uzyskiwania najlepszych 
efektów z danych nakładów, optymalnego doboru metod i środków służących osiągnięciu założonych celów; w 
sposób umożliwiający terminową realizację zadań oraz w wysokości i terminach wynikających z wcześniej 
zaciągniętych zobowiązań”. 
Przewodniczący Komisji przychyla się do wniosku radnej Janiny Moławy. W związku z tym radny składa 
wniosek o nieudzielenie absolutorium BMM z rok 2022. 
Zastępca Burmistrza Marcin Bąk przypomniał, że burmistrz pochodzi z wyboru, ma mandat społeczny. 
Najpoważniejszym zarzutem jest styl zarządzania budżetem, gdzie radni najchętniej widzieliby klasyczny, 
literalny. Burmistrz reprezentuje sposób zarządzania zwinny, reagujący na zmieniające się otoczenie. Panu 
Bąkowi wydaje się, że powodem upadku ZGKiM był brak komunikacji i zaufania między organami. Zakład dostał 
dużo zadań. Nie było wyszkolonej kadry ani zaplecza. Każda próba zwiększenia kapitału spotykała się z 
odmową rady. Był to brak zaufania i woli, żeby ten zakład budżetowy mógł funkcjonować. 
Przewodnicząc Komisji przypomniał, że sygnalizował na komisjach i sesjach wątpliwości co do sposobu 
zarządzania ZGKiM. Gdyby była lepsza komunikacja z BMM to można by było wiele rzeczy wyjaśnić i 
usprawnić. Radny podkreślił, że dzisiaj też BMM nie ma na obradach. Brak komunikacji z BMM uniemożliwił 
dalsze działanie. 
Radna Janina Moława podkreśliła, że nie widziała BMM od roku. Ostatni raz Piotr Remiszewski był na sesji 



absolutoryjnej w 2020 roku. Trudno mówić o zaufaniu, kiedy radni widzą, że była dyrektor ZGKiM ustała plan, a 
potem wydaje pieniądze poza planem. Trudno mówić o zaufaniu, kiedy oczekuje się od RMM, że będzie 
dokładała do zakładu budżetowego w sytuacji, kiedy radni widzą, że dotacje, które ZGKiM otrzymał wcześniej 
nie zostały rozliczone, tylko wykorzystane zupełnie inaczej. Niewykorzystana dotacja powinna wrócić do 
budżetu z końcem stycznia następnego roku. Ilość działań własnych, które przejął zakład była zbyt duża. Radna 
mówiła, że zakład nie podoła tylu obowiązkom. Nie było ani kim, ani czym tego zrobić. Powinno to być robione 
etapowo. Radna nie wie, co by było, gdyby były zakupione autobusy i kolejne działanie weszłoby w zakres 
działania ZGKiM. Na tym wszystkim gmina traciła, ponieważ nic nie zostało zrobione dobrze. Widać to 
chociażby po stanie ulic. Pani dyrektor nie była na to przygotowana, nie posiadała wiedzy o prowadzeniu 
jednostki. 

Przewodniczący Komisji poddał pod głosowanie wniosek w sprawie nieudzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Milanówka za rok 2022. 

Komisja w głosowaniu: 2-za, 1- nieobecna, zaopiniowała pozytywnie wniosek o nieudzieleniu absolutorium 

Burmistrzowi Miasta Milanówka za rok 2022. 

Krzysztof Wiśniewski -za, Janina Moława -za, Karolina Białecka – nieobecna. 

Ad 8  

Sprawy różne.  

Radna Janina Moława podziękowała w imieniu mieszkańców ul. Grodziskiej za wyrównanie drogi 

Zastępca Burmistrza poinformował, że zajął się tym p. Kopiec. 

 Na tym posiedzenie i protokół zakończono.  

 Nagranie stanowi integralną część protokołu. 

 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

  /-/ 

 Krzysztof Wiśniewski   

 Protokołowała 

  /-/ 

 Małgorzata Obwojska



 


